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RSV-møde 
RepræsentantSkabet af Veterinærstuderende. 

Torsdag d. 1/12/2022 – A1.04.01 
  
Tilstede: 45 
Referent: Martine Daucke von Barner 
 

1. Formalia – 17.15 
▪ Godkendelse af dagsorden: Godkendt 
▪ Godkendelse af referat fra GF 13/10-22: Godkendt. 

 
2. Sekretariatet informerer – 17.15 – 17:45  

i. Forpersonens beretning  

- VMF-Galla: tak for sidst. 

- Input d. 30/11. Holder evalueringsmøde i dag, vi er spændt på hvordan det gik.  

- Ny studiepræst: Dorthe Thomsen. et tilbud, en tillidsperson man kan gå til og 
snakke med om alt muligt. Oplysninger findes på KUnet 

- Univalg: meget lav stemmeprocent. Kevin Olesen fra studenterrådet blev valgt ind 
i bestyrelsen 

- EAEVE: genakredditeringen behandles d. 13.dec. Evaluering af vores 
visionsstrategi.  

3. Ansøgning om tilskud til Julefrokost 2022 – 17:45-18:00 

- Årgang ’21. Julefrokost på lørdag (d. 3/12).  
Debat: 
- Der gives normalt 10.000 kr. fra RSV, som normalt går til DJ 
- I år søger de flere penge, da der er kommet påbud fra KU om at have vagter, og 

ekstra rengøring, som giver ekstra udgifter.  
-  indkomst fra deltagergebyr går til de respektive kønsopdelte julefrokoster, 

pengene her søges til fællesjulefrokosten.  
- VMF’s kasser argumenterer for at RSV holder fast i den tidligere bevilling på 

10.000 kr.  
- Sidste år var der også betalt for vagter, så det er ikke en ”ny” udgift. Men købt 

rengøring har ikke tidligere været et krav fra SCIENCE.  
- De forventer at søge SUND puljen, når denne kan søges igen – afhængigt af 

størrelsen af deres underskud. 
- Der er flere forskellige budgetter, da julefrokosten er delt op i flere dele. – 

fremover vil der arbejdes på at budgettet bliver mere overskueligt 
- Tilskud til julefrokoster er ikke med i VMF’s budget. 
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- Forslag om at de 10.000 bevilliges (foruden de tidligere bevilligede 3.000kr), og så 
kan de søge resten fra puljer ((SUND, UFM) evt. retrospektivt), og så kan der 
snakkes senere om at søge mere senere. 

- Der argumenteres for, at denne bevilling er et engangsbeløb, og det ikke er 
nødvendigt at søge så stort et beløb igen fremover, men at det skyldes de nye 
regler fra SCIENCE 

- Debat om fremtidudsigterne – der skal være en god overlevering mellem 
årgangene der står for julefrokosten, så det bliver mere strømlinet 

Fællesjulefrokosten bevilges 10.000kr  

4. Update fra SUND – 18.00 – 18.10 

- UNIvalg: gik som vi gerne ville have det. Dog var stemmeprocenten meget lav 
(14,5%) (også faldet siden sidste år) – det var dog også fredsvalg i år.  

- Der kommer ikke til at ske så meget de næste par uger – de nyindvalgte er på vej 
ind på deres positioner 

- Der arbejdes især på at optimere studievejledningen 
 

- Studenterpuljen: ikke alle pengene er blevet uddelt. Rigtig mange vettere har 
søgt, og nok mange der ikke havde fået hvad de havde håbet på. Bliv ved med at 
prøve at søge, men brug lidt mere tid på ansøgningen. 

 
 

5. Update fra SVH – 18.10 – 18.20 

- Faglige nedskæringer – ændringer i kirtek og overflytninger til differentieringer. 
Debat om hvordan der skal løses problemer med meget begrænsede midler.  

6. Update fra Akademisk Råd – 18.20 – 18.30 

- Snakkede mere om studievejleningen: skal decentraliseres, så man faktisk kan 
snakke med nogen, der ved noget om vet.  

- Kontoret på frb. Er stort set altid lukket, så der arbejdes på at få folk delt ud her 
igen.  

7. Fællesspisning - 18:30-18:50 

Kl. 17:45-18:15: Sandwiches fra Gimle.  

8. Undervisningsudvalg og øvrige udvalg informerer – 18.50 – 19.20  

i. Undervisningsudvalg 

- IKV 
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Der var møde i dag. Der skal spares mange penge på kandidaten – stor bekymring 
fra institut, undervisere og studerende.  

Kursusevalueringer: husk nu at gør det! Ellers bliver kurserne aldrig bedre. Det er 
opfattelsen, baseret fra input fra studerende og VIP, at kurserne evalueres 
mundtligt, uden den kursusansvarlige er tilstede, og derefter meldes tilbage til 
den kursusansvarlige 

Selv hvis man ikke kan skrive noget, så bare gå ind og tryk af på skemaet, der skal 
bare en høj svarprocent før de bliver behandlet 

Hvis man har noget input om kurserne eller undervisningen, så skrie det – tag fat 
i IKV, man kan altid skrive.  

- IVH 

næste møde d. 6. januar, så intet at sige nu.  

ii. IVSA 

- Ny bestyrelse valgt på GF. Fire nye og fire gengangere.  
- Napoli har lige været på besøg i DK.  
- Havde stand og konkurrence på INPUT.  
- Ny målsætning: involvere sig mere lokalt 
- Husk man også automatisk er medlem af IVSA, som medlem af VMF 
- Næste exchange med Lyon til foråret på tegnebrættet.  
- Næste sommer forhåbentlig mulighed for en større exchange.  

 
9. Status yngste årgang – 19.20-19:30 

- Har fået anatomihunde. Synes det er super spændende med de nye fag. Er kommet 
igennem første blok med pæn beståelsesprocent.  

- Få ændringer i biokemi eksamenen, men ligner rigtig meget de gamle opgaver. 
Generelt rigtig tilfredse med det, og Preben har været sød.  

- Lidt forvirring med de nye fag, men folk er ved at komme på plads og ind i den nye 
rytme med anatomi osv.  
 

10. Up-coming fra øvrige årgangsrep. – 19.30-19:45 

i. Årgang ’21 

- Spotprøve i infektionsmikrobiologi – folk er ret pressede over det. Har ellers haft 
et ret let efterår. 

- Ikke nogen pause mellem øvelser og forelæsning, så ikke tid til at komme til 
lokalet eller spise. Ikke optimalt. Husk at evaluere på det.  
 

ii. Årgang ’20 
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- Startet på spec.pat. – lidt op og ned, har dog fået lov at få den første times 
forelæsning om morgenen online, så der ikke er spildtid inden øvelser. 
Undervisere har dog meldt ud, at det ikke fungerer for dem, og det vil de ikke 
fortsætte med.  

- Formiddagsøvelserne: stadig øvelser i både ferier og eksamensuger. Folk mødte 
ikke op, og nu må de ikke komme til de andre øvelser. Undervisere er meget svære 
at kommunikere med på dette punkt. Mød op hele årgangen til en 
formiddagsøvelse, mon ikke de fatter beskeden så. Det er okay at sætte foden ned. 
Det er slet ikke tilladt at have undervisning i eksamensuger, så det bliver 
forhåbentlig rettet.  

- Prøv internt at fordele på holdene, så det virker naturligt.  
- Igen: evaluer kurserne! 

 
iii. Årgang ’19 

- MKR eksamener, folk er lidt pressede over det og valg af rotationer. Men er rigtig 
glad for vedvarende kommunikation mellem MKR-kursusansvarlig og 
årgangsrepræsentanter 

iv. Årgang ’18 

- Alle sammen spredt på rotationer. Sidste rotation for de fleste. Diff. Er blevet delt 
ud, rigtig mange der har valgt alternativ, så snittene til smådyr og hest er lavere 
end tidligere mange år.  

- Dem der har akutrotation har vagter mellem jul og nytår.  
 

v. Årgang ’17  

- I gang med diff eller speciale. Går nok ret godt.  

11. Eventuelt – 19.45-20:00 

- VMF budget: regner med et underskud, men underskuddet er for højt, rusturene 
er også udfordrede: SUND vil fjerne noget af tilskuddet → meget højere 
egenbetaling for rusvejlederkursus. Rusturenes økonomi hænger slet ikke 
sammen.  

- Åbne en diskussion: hvor skal VMF lægge sine penge? skal vi fortsat have 
kollektiv ulykkesforsikring? kan de penge frigives til andre sociale 
arrangementer.  

- Generelt opfattelse, at der ikke er ret mange der benytter sig af den kollektive 
ulykkesforsikring, og de fleste er dækket privat, så pengene kunne måske bruges 
på et bedre sted. Andre synes at den er vigtig, vi er i et farligt erhverv, og vi er 
studerende, og man kan ikke forvente at vi alle er dækket et andet sted. Et forslag 
vil blive stillet senere  

- Vil vi helst have forsikring eller et socialt studiemiljø 
- Et at de originale principper for forsikringen var, at der var noget der skulle 

dække os, når vi var i ulønnet ekstern praktik uden for skoleregi og dække os i 
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vores farlige erhverv og sport. Vi er en øget risikogruppe. Forsikringen er blevet 
genforhandlet ca. hvert 2. år.  

- Der stilles et forslag på næste RSV, og så kan der være betænknings- og 
forhandlingstid frem til det stilles som endeligt forslag på GF.   

 
 

Vetrepos: europæiske vetuddannelser der er gået sammen for at lave en test. Der skal 
bruges studerende til at svare på disse tests. Testen skal hjælpe med at kunne sammenligne 
de europæiske uddannelser, men også at se om de dag 1 kompetencer som vores 
undervisere mener vi skal have svarer til de kompetencer vi faktisk få. Kæmpe opfordring 
til at tage testen, der er brug for det. Det er lige meget om man er god eller ej. Der laves 
opslag på facebook igen. Årgangsrepræsentanterne videreformidler det.  


